
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 475 (Alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 27. juni 2006 
 

Spørgsmål 475: 
"Med baggrund i ministerens besvarelse af ovenstående spørgsmål 471 om 

børn, der oplever indlæggelse eller forlængede sygehusophold grundet 

ernæring gennem henholdsvis amning og modermælkserstatning, bedes 

ministeren oplyse, hvordan disse fordeler sig på ”spædbørnsvenlige syge-

huse” kontra andre sygehuse?" 

 

Svar: 
På baggrund af indhentet udtalelse fra Sundhedsstyrelsen kan jeg oplyse, 

at i 2005 blev 0,8 % af børnene født på spædbarnsvenlige sygehuse, ind-

lagt på grund af dehydrering, vægttab eller mistrivsel kontra 1,1 % af bør-

nene født på de øvrige sygehuse. Børn født for tidligt er ikke talt med, jf. 

min besvarelse af spørgsmål nr. 471.  Disse gennemsnitstal dækker over 

en vis geografisk variation. 
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